
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XXXII/08

z XXXII-giej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 18 
listopada 2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 14,30.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych.
 ( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                -  Daniel Karaźniewicz
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz
- przedstawiciele TV Nowe Miasto Lubawskie
Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu z XXXI-szej sesji  Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym 
     Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe 
     Miasto Lubawskie na 2008 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
9. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z funkcjonowaniem 
    Biura Regionalnego Województwa Warmińsko - Mazurskiego w Brukseli w 2008 r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli 
     niepublicznych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 
     Nowego Miasta  Lubawskiego.
11. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia na okres 10 lat w trybie przetargu 
      ograniczonego  nieruchomości zabudowanej położonej w Nowym Mieście Lubawskim 
      przy  ul. Kazimierza Wielkiego 7, stanowiącej własność Gminy Miasto Nowe Miasto 
      Lubawskie.
12. Podjęcie uchwały  w sprawie upoważnienia kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 
      Społecznej w Nowym Mieście Lubawskim do załatwiania indywidualnych spraw z 
      zakresu administracji publicznej dotyczących podejmowania działań wobec dłużników 
      alimentacyjnych.
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia liczby wydania nowych licencji na wykonywanie 
      transportu drogowego taksówką osobową na 2009 r.
14. Informacja o oświadczeniach majątkowych.
15.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
16.Zakończenie sesji.



Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, a więc obrady są 
prawomocne.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski wręczył Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńskiej 
wiązankę kwiatów na okoliczność wyróżnienia za zaangażowanie w doskonałość zarządzania
VIII edycji Warmińsko-Mazurskiej Nagrody Jakości na uroczystej Gali Jakości 7 listopada 
2008 r. na zamku w Olsztynie.

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radną Lilę 
Karczyńską, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radną– Lilę Karczyńską na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
 Radny – J. Oelberg wniósł o wprowadzenie do porządku  obrad  pkt. 13:
Podjęcie uchwały w sprawie określenia liczby wydania nowych licencji na wykonywanie 
transportu drogowego taksówką osobową na 2009 r.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 głosach „za”)   wprowadziła powyższą zmianę do 
porządku obrad sesji.
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad po zmianie.

Ad. pkt. 4
Protokół z XXXI-szej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość 
zapoznania się z jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – Jan Kopiczyński oraz 
pozostali radni nie zgłosili uwag  do protokołu. Protokół z XXXI-szej sesji  Rady Miejskiej 
został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w 
głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję. 
Radny – J. Oelberg        
Zapytał czy działka nr 16/7 przy ul. Kopernika przeznaczona do sprzedaży przeznaczona na 
poprawienie nieruchomości przyległej  tj. działka, na której jest usytuowany Zajazd.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Potwierdziła, że to jest właśnie ta działka.
Rada przyjęła powyższą informację  nie zgłaszając uwag.
Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu.

Ad.pkt.6
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski   odczytał odpowiedzi na interpelacje i 
wnioski radnych zgłoszone na XXXI-szej sesji w dniu 16 października 2008 r. oraz na 
wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 15 października br.
W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie:



Radny – A. Kłosowski

-Czy jest gotowa dokumentacja na budowę nawierzchni ulic: Gdyńskiej, Cichej i Kwiatowej, 
a jeżeli nie to kiedy będzie ?
- rozważenia usytuowania w obrębie skrzyżowania ulic  Polanki- Długa ( przy sklepie p. 
Trąpczyńskiego) pojemnika  na szkło.
- spowodowania  wyegzekwowania zadłużenia od najemców lokali budynku socjalnego przy 
ul. Świerkowej albo eksmitowania osób nie płacących do innych mieszkań. 
Radny – B. Cieplak
- czy pracownicy Urzędu Miejskiego będą mieli w tym roku regulacje płacowe?
Radna – M. Czernysz
- jaki będzie zakres remontu ul. Podleśnej w roku bieżącym.
Radny – J. Obuchowski
- przeprowadzania  sukcesywnego remontu dróg (asfalt, kostka) z uwagi na to, że doraźna 
naprawa dróg nie przynosi efektów, a koszty są ponoszone.
Radna – L. Karczyńska
- urządzenia  przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ulic Kasztanowa-Lipowa ze względów 
bezpieczeństwa.
Radny – H. Mączkowski
Zorganizowania spotkania radnych wraz z Burmistrzem z mieszkańcami miasta, jeśli to 
możliwe jeszcze w m-cu XI. br.
Przewodn. RM – A. Nadolski
ani p. Burmistrz, ani Rada nie ucieka od spotkań radnych z wyborcami, bo takowe spotkania 
tematyczne p. Burmistrz organizowała z mieszkańcami ulic, na których była prowadzona 
inwestycja kanalizacyjna . Myślę również, że jest opcja, żeby na wiosnę to spotkanie odbyło 
się, ale też tematycznie dot. zagadnień inwestycyjnych, aby podzielić się z mieszkańcami z 
tym co będzie zrealizowane w 2009 r. i co zostało zrobione oraz jakie są uwarunkowania w 
tej materii.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Co wtorek mam kontakt z wyborcami, bo przyjmuję interesantów i jestem na bieżąco ze 
wszystkimi sprawami, które nurtują mieszkańców naszego miasta, a oprócz tego spotykam się 
także z pewnymi grupami, które mają określony zakres zainteresowań. Były spotkania z 
kupcami i przedsiębiorcami. Także nie sadzę, że  tutaj możecie mnie państwo zarzucić to, że 
się uchylam, żeby się spotkać i prowadzić politykę na wszystkie potrzeby miasta.
Radny – J. Kopiczyński
radny Mączkowski złożył wniosek o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami, który należy 
przegłosować.
Radny – R. Koszewski
Czy to ma być ogólnomiejskie zebranie czy z okręgu? Ludzi z różnych części miasta będzie 
co innego interesowało. Myślę, że radni mogą  organizować zebrania we własnym zakresie w 
swoim terenie.
Radna –K. Wysokińska
Co tydzień pełnimy dyżury, a osób zainteresowanych kontaktem nie ma. 
Przewodn. RM – A. Nadolski
Myślę, że musimy ten temat po Nowym Roku przedyskutować, ewentualnie wyjść z 
propozycją tematyczną dot. spraw Nowego Miasta.
Radny – M. Deja
-Od niedawna są zbierane namiary na radnych, które będą opublikowane na stronie 
internetowej Urzędu. Być może nie wszyscy mieszkańcy wiedzą kiedy i gdzie z nami się 
skontaktować, ale także przekonałem się do tego, że jeżeli ktoś naprawdę chce spotkać się z 



tym czy innym radnym, to może to zrobić.  Może brakuje tych czy innych informacji na 
naszych  tablicach ogłoszeniowych, które niedawno na terenie miasta się ukazały. 
- odnośnie spotkań ogólnomiejskich radnych z wyborcami nie widzę przeszkody by poświęcić 
w tym celu jedno czy drugie popołudnie. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
- tablice informacyjne, które są na terenie miasta, o naszych pracach informują. Nie wiem co 
radny miał na myśli, ale taka informacja jest. Zgodnie z sugestią mieszkańców miasta 
wszystkie informacje są również umieszczane na stronie internetowej Nowego Miasta 
Lubawskiego.
Radny – M. Deja
Chodzi o harmonogram naszych dyżurów, który od niedawna ukazał się  w środkach 
masowego przekazu.  Po to mamy tablice, żeby zawierały informacje. Dopiero teraz są 
zbierane informacje o radnych, telefony kontaktowe, które mają się znaleźć na stronie 
internetowej Urzędu.
 Przewodn. RM – A. Nadolski 
Jeśli chodzi o dyżury radnych jest to możliwe i nic nie stoi na przeszkodzie.
Radny – A. Kłosowski
Nie zgodziłbym się, że nie ma kontaktu ze społeczeństwem. Sam zorganizowałem spotkanie 
p. Burmistrz z mieszkańcami osiedla odnośnie kanalizacji. Byli zainteresowani, 
zaproponowali temat, żeby spotkać się z władzami i do tego doszło.

Ad. pkt.7
Opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – J. Oelberg.
Opinia na piśmie stanowi zał. nr 4 do protokołu.
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie.
W wyniku dyskusji  Rada Miejska jednomyślnie ( 15 „za”)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXII/171/08 – stanowi zał. nr 5 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał  projekt uchwały w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
Radny – B. Cieplak
W par. 1 ust.2 pkt.3 projektu słowo kwalifikowanych zastąpić kwalifikowanym.
Radny – M. Deja 
Zgłosił wniosek o  pozostawienie stawek par.1 ust.2 pkt. 5 w dotychczasowej wysokości.
Radna – L. Karczyńska
Poparła wniosek radnego Dei. Ponadto przedstawiła symulację wzrostu podatków na swoim 
przykładzie, co stanowi podobna kwotę do tej, która płacą mieszkańcy ul. Marianowo-2003-
187 zł. rocznie, 2004- 247 zł., 2005 – 247,- zł., 2006 – 248,- zł., 2008- 273 zł. Ponadto 
wzrosły wszystkie stawki; wywóz szamba, śmieci, opłata za wodę. Jeśli w par.1 ust.2 pkt.1 
zwyżka następuje tylko o 2 gr. to stawki na budynki gospodarcze winny być zgodne z 
wnioskiem radnego Dei.
Radny – B. Cieplak
Zwrócił uwagę, że to nie jest tylko sprawa domków jednorodzinnych tylko wszystkich 
obywateli. Jest to jednolite obciążenie każdego obywatela naszego miasta.
Radna – K. Wysokińska
To samo dotyczy mieszkań wspólnoty mieszkaniowej.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie wniosek radnego Dei 
w sprawie pozostawienia stawek par.1 ust.2 pkt. 5 w dotychczasowej wysokości. Rada 



Miejska przy 5 głosach „za”, 8 przeciwnych i 2 wstrzymujących się odrzuciła powyższy 
wniosek.
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie.
  Rada Miejska przy 14 głosach „za”, 1 przeciwnym i 3 wstrzymujących się  podjęła uchwałę 
w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXII/172/08 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 9

Sekretarz Miasta – K. Kaniewska odczytała podsumowanie ze sprawozdania z działalności 
Biura Regionalnego Województwa Warmińsko - Mazurskiego w Brukseli z a okres 09.2007-
09.2008 r. 

W wyniku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z 
funkcjonowaniem  Biura Regionalnego Województwa Warmińsko - Mazurskiego w Brukseli 
w 2008 r. Rada Miejska jednomyślnie ( 15 „za”)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXII/173/08 – stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. pkt.10
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli niepublicznych oraz 
innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie Nowego Miasta 
Lubawskiego. Rada Miejska jednomyślnie (15”za”)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXII/174/08 – stanowi zał. nr 8 do protokołu.

Ad. pkt.11
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  wydzierżawienia na okres 10 lat w trybie przetargu ograniczonego 
nieruchomości zabudowanej położonej w Nowym Mieście Lubawskim przy  ul. Kazimierza 
Wielkiego 7, stanowiącej własność Gminy Miasto Nowe Miasto  Lubawskie.
Rada Miejska jednomyślnie (15”za”)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXII/175/08 – stanowi zał. nr 9 do protokołu.

Ad. pkt.12
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytał projekt uchwały w sprawie  
sprawie upoważnienia kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym 
Mieście Lubawskim do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 
dotyczących podejmowania działań wobec dłużników  alimentacyjnych.
Radny – B. Cieplak
Zapytał czy te formalności powinien  prowadzić Komorniki czy te sprawy mają zostać 
przekazane do Urzędu?
Radca Prawny – D. Szwedowski
Egzekucja należeć będzie do komornika, a formalności będzie wykonywał Urząd.
 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod glosowanie powyższy 
projekt uchwały.  Rada Miejska jednomyślnie (15”za”)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXII/176/08 – stanowi zał. nr 10 do protokołu.

Ad. pkt.13
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie określenia liczby wydania nowych licencji na wykonywanie transportu 
drogowego taksówką osobową na 2009 r.Rada Miejska przy 11 głosach „za”, 3 przeciwnych i 
1 wstrzymującym się podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXII/177/08 – stanowi zał. nr 11 do protokołu.



 
Ad. pkt.14

Informacja o oświadczeniach majątkowych.
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał pisma:
- Burmistrza Miasta Nowego Miasta Lubawskiego,
-Przewodniczącego Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim 
skierowane do Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie oświadczeń 
majątkowych.
Pisma stanowią Zał. Nr 12-13 do protokołu.

Ad. pkt.15
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zostaną udzielone radnym na piśmie w trybie 
statutowym.

Ad. pkt. 16
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XXXII-giej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej

Lilia Karczyńska
                                                                                                       Andrzej Nadolski


